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Kraj chce získat regionální železniční tratě 
Regionální železniční tratě na svém území 

hodlá do svého vlastnictví převzít Středočeský 
kraj. Z pověření rady kraje hejtman Ing. Petr 
Bendl už v tomto smyslu chystá dopis ministru 
dopravy Ing. Milanu Šimonovskému. Hejtman 
se sice před novináři vyjádřil, že nedokáže 
odhadnout, jak šéf resortu dopravy na dopis 
zareaguje, ale stojí za to připomenout, že mi-
nistr Šimonovský 
například již před 
více než dvěma 
roky (8. 2. 2003) 
v diskusi na ČT 1 s 
poslancem za ODS 
Ing. Martinem Ří-
manem připustil, že 
»určitě budou na 
pořadu jednání o 
přechodu správy 
komplexů regionál-
ních železničních 
tratí na kraje«. Také 
mluvčí Českých 
drah Petr Šťáhlav-
ský v reakci na 
zveřejněný záměr 
Středočeského kraje 
pro ČTK uvedl, že o převodu regionálních tratí 
na kraje se v odborných kruzích diskutuje už 
velmi dlouho, a to v souvislosti s transformací 
železniční dopravy. 

Železniční tratě zatím patří státu a vlastnická 
práva k nim vykonává státní organizace Správa 
železniční dopravní cesty. Regionální tratě 
vyjmenovává usnesení vlády ČR č. 766 ze dne 
20. prosince 1995, jímž podle § 60 zákona o 
drahách kabinet s účinností od 1. července 
1996 vyčlenil z dráhy celostátní jednotlivé 
dráhy regionální (viz http://wtd.vlada.cz – 
odkaz Vyhledávání v dokumentech vlády). 

Hejtman Bendl úmysl rady kraje odůvodňuje 
tím, že krajská samospráva chce vidět do pro-

vozních nákladů železniční dopravy. 
»Financování v železniční dopravě je velmi 
neprůhledné,« řekl. Jen letos Středočeský kraj 
vynaloží na úhradu prokazatelné ztráty Čes-
kým drahám celkem 774,967 mil. Kč při 
smluvním závazku 13,129 mil. km. V příštím 
roce díky svému tlaku na úsporná opatření na 
straně Českých drah na stejné účely kraj vyna-

loží o 15 mil. Kč 
méně, a to i přes 
mírné navýšení 
rozsahu smluvního 
závazku. 
V každém případě 
je středočeská inici-
ativa průlomovou, 
neboť dosud žádný 
jiný kraj takto veřej-
ně zájem o převzetí 
regionálních želez-
ničních tratí od státu 
neoznámil. To však 
neznamená, že kraje 
nezkoušejí ani jiná 
řešení. 

V poslední době to 
byl například Karlo-

varský kraj, který vypsal výběrové řízení na 
zajištění základní dopravní obslužnosti na že-
lezniční trati Karlovy Vary–Mariánské Lázně a 
zpět. Z tendru, do něhož se přihlásily tři firmy 
včetně Českých drah, výběrová komise dopo-
ručila jako vítěze společnost VIAMONT. Po-
kud bude její nabídka orgány kraje přijata, kraj 
by měl podle hejtmana JUDr. Josefa Pavla 
v letech 2006 až 2010 na této trati proti nabíd-
ce Českých drah ušetřit 29,7 mil. Kč na svém 
příspěvku na zajištění dopravní obslužnosti. 

( r š )  
 

K témuž více v prosincovém čísle Moderní 
obce, které vychází již 8. prosince 2005.  

AKT UÁL NĚ  

Obce podél železničních tratí se zasazují o udržení  
lokálek.                                               Foto: Ing. Jan Vašíček 

Den starostů a primátorů se blíží 
Na příští Žofínské fórum 13. prosince, které 

bude zorganizováno jako už tradiční Den pri-
mátorů a starostů, byl pozván předseda vlády 
Jiří Paroubek, ministr pro místní rozvoj Radko 
Martínek a další osobnosti. Mediálním partne-
rem akce je časopis Moderní obec. Bližší in-
formace o tomto Žofínském fóru a o možnosti 
přihlásit se poskytne PhDr. Jiří Vaníček (tel. 
224 930 848, e-mail: jiri.vanicek@zofin.cz) a 
Daniela Burdová (daniela.burdova@zofin.cz). 

Jihočeši usilují o partnerství 
Možnosti rozvoje další spolupráce Jihočes-

kého kraje s regiony Francie a Velké Británie 
byly minulý týden tématem setkání velvyslan-
ců obou zemí s jihočeským hejtmanem RNDr. 
Janem Zahradníkem v Českých Budějovicích. 
Britská velvyslankyně Linda Joy Duffield 
vyjádřila politování, že ze tří stovek britských 
firem, které se v České republice zapojily do 
podnikání, zřejmě ani jedna nepůsobí na jihu 
Čech. Naproti tomu ocenila českobudějovické 
Britské centrum jako jedno z nejaktivnějších.  

»Zkušenosti francouzských firem z působení 
v Českých Budějovicích i v dalších městech 
kraje by mohly být povzbuzením pro anglické 
investory. To byl také jeden z důvodů, proč 
jsem svou britskou kolegyni vyzval ke společ-
né návštěvě jižních Čech,« řekl Joël De Zorzi, 
velvyslanec Francie v ČR. »Jihočeský kraj si 
stanovil za cíl navázat spolupráci s jedním 
frankofonním a s jedním anglofonním regio-
nem. Na bázi dlouholetého partnerství měst 
České Budějovice a Lorient směřujeme k jeho 
rozšíření na regionální úroveň. Možnost ob-
dobného kontaktu se nyní jeví i s regionem ve 
Skotsku,« dodal hejtman Zahradník. 

... DALŠÍ BENEFIT PRO PŘEDPLATITELE MODERNÍ OBCE 
Součástí lednového vydání Moderní obce (expeduje se 5. ledna 2006) bude pokračování  

Abecedy nejčastějších otázek a odpovědí pro starosty a úředníky.  
Lednová osmistránková příloha pod tímto názvem tak naváže na přílohu, která letos v červenci vzbudila 
velký čtenářský ohlas. Opět půjde o odpovědi na aktuální dotazy z praxe týkající se rozdílů mezi původním 
a novým správním řádem (co je nového v doručování a nabytí právní moci, jak se změnilo zastavení a 
přerušení řízení, jaké jsou nové možnosti postoupení věci, co je a co není obsahem spisu apod.) a také 
vydávání právních předpisů a usnesení.  
 

Speciální vydání časopisu Moderní obec (1/2006) lze objednat na adrese: Economia, a.s.,  
odd. distribuce, Dobrovského 25, 170 55 Praha 7, či na e-mailové adrese: predplatne@economia.cz ,  

telefonicky: 233 071 197 nebo faxem: 233 072 015. 

 

• elektronický archiv časopisu Odpady (2003-2005) 
• kompletní aktuální registr legislativy životního  

prostředí ČR 
• kompletní evropská legislativa životního prostředí 
• fulltextové vyhledávání 
 

CD je připraveno ve spolupráci  
 se společností EnviWeb, s.r.o. 

 

Zajistěte si předplatné  
na tel. čísle 800 110 022 nebo  

na e-mailové adrese  
predplatne@economia.cz 

Speciální  
CD příloha  

 
 
 

leden 2006 
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Moderní způsob řízení staveb nese název CM@Risk 
Na českém stavebním trhu se začíná hovořit 

o metodě Construction Management s garance-
mi. Ta může být zajímavá i pro municipality, 
pokud se rozhodnou pro větší stavební investi-
ce. 

Jestliže chce investor vybudovat jakoukoliv 
větší nemovitost, musí si odpovědět na řadu 
otázek souvisejících s organizací projektu. 
V případě stavebních prací je na investorovi, 
aby si správně zvolil stavební firmu a rozhodl 
se pro určitou organizaci stavby jako celku. 

U jednodušších 
staveb vystačí ob-
vykle s metodou 
generální dodávky. 
Vybraná stavební 
firma sama organi-
zuje své dodavatele, 
přičemž investor 
obvykle netuší o 
podrobnostech je- 
jich obchodních 
vztahů – a ani se  
o ně nemusí zají-
mat: »Pouze« ve 
finále zaplatí faktu-
ry. Zdánlivou výho-
dou takového postu-
pu je předem známá 
konečná cena a termín. V praxi se ovšem stává, 
že se konečná cena navýší o tzv. vícepráce 
spojené s vícenáklady. 

Alternativou je řízení staveb známé jako 
Construction Management. Jedná se o transpa-
rentní způsob řízení staveb, při kterém se stav-
ba rozdělí na části – »balíčky« (například zá-
klady, fasáda), pro něž jsou pomocí výběro-
vých řízení vybíráni dílčí dodavatelé. 
V takovém případě na rozdíl od generální do-
dávky investor zná přesnou cenu i obsah všech 
částí stavby.  

Construction Management může posloužit i 
investorovi, který není odborníkem ve staveb-
nictví, neboť na stavbě je přítomen stavební 
manažer, který výběrová řízení připravuje a 
dodavatele koordinuje a řídí. Zdánlivou nevý-
hodou je pro investora to, že předem nezná 
celkovou cenu stavby a termín dokončení jako 
u generální dodávky. 

Kompromisem mezi oběma metodami je 
novinka Construction Management s garance-
mi (známý pod anglickou zkratkou 

CM@Risk), který 
kombinuje výhody 
obou způsobů řízení 
stavby. Na český trh 
jej na podzim uved-
la společnost Bovis 
Lend Lease. 
Stavební manažer 
zde přebírá funkci 
generálního dodava-
tele, který se sou-
hlasem investora 
vybírá subdodavate-
le ve výběrových 
řízení. Pokud je 
známa cena větší 
části balíčků, staveb-
ní manažer dokáže 

odhadnout náklady zbývajících částí stavby, a 
tak stanovit horní hranici celkové ceny a ter-
mín dokončení.  

Výhodou je zachování transparentnosti, ne-
boť investor i zde zná cenu a obsah balíčků 
stavby. Zároveň stavební manažer na sebe 
přebírá rizika spojená s překročením ceny a 
doby výstavby. Investor má tedy reálnou šanci 
ušetřit nemalou část nákladů, současně se může 
v jistém okamžiku výstavby spolehnout na 
cenu i termín dokončení. 

( z r )  

Startovací byty v Praze 1 
Mladí manželé do třiceti let, kteří mají trvalé 

bydliště v Praze 1 a nejsou vlastníky nemovi-
tosti, dostanou šanci získat od Úřadu Městské 
části Praha 1 takzvaný startovací byt. Podle 
starosty Vladimíra Vihana jde o významnou 
změnu při přidělování bytů. »Historicky nikdy 
jsme se totiž nezaměřili na problematiku mla-
dých rodin,« uvedl. Přitom právě v Praze 1 
tvoří stále významnější část obyvatel senioři a 
ve školách ubývá žáků. O prvních bytech se 
bude rozhodovat už v prosinci. Z žádostí, 
které úřad eviduje, bylo napříč pořadníkem 
vybráno osm mladých manželských párů, 
splňujících dané podmínky. Nájemní smlouvu, 
která bude podepsána bez nároku na prodlou-
žení, obdrží na tři roky a za 1 m2 budou platit 
zhruba 40 korun. Startovací, převážně jedno-
pokojové, výjimečně i dvoupokojové byty 
mají vesměs kolem 40 m2 a radnice je renovo-
vala na vlastní náklady. 

Autovraky: Praha chce změnu 
Hlavní město Praha se 
chce zasadit o úpravu 
poslaneckého návrhu 
novely zákona o odpadech 
a změně dalších zákonů, 
který je na pořadu právě 
probíhající schůze Posla-
necké sněmovny. Posla-
necký návrh předpokládá 

zavedení nové koncesované živnosti – Naklá-
dání s kovovými odpady – do živnostenského 
zákona, což vedení Prahy nepovažuje za nut-
né, ale naopak chce do návrhu doplnit povin-
nosti provozovatelů autovrakovišť. »Chceme, 
aby byla co nejpřesněji vedena evidence těch, 
kdo autovraky předávají a od nichž jsou získá-
vány, a také evidence autovraků a dílů samot-
ných. Provozování autovrakovišť je specifický 
druh podnikání, s nímž souvisí řada negativ-
ních jevů často spojených i s trestnou činnos-
tí,« konstatoval náměstek primátora Mgr. 
Rudolf Blažek s tím, že jednou je autovrak 
považován za použité zboží, jindy za odpad. 

Cena BLF je otevřena i obcím 
Sdružení představitelů domácího a meziná-

rodního průmyslu a obchodu v České republi-
ce – Business Leaders Forum (BLF) – vyhlási-
lo již 15. ročník soutěže Cena zdraví a bezpeč-
ného životního prostředí 2005. Ta je příleži-
tostí nejen pro firmy, ale i pro města a obce.  

Prestižní ocenění obdrží subjekt, jehož čin-
nost vedla v daném roce k nejlepšímu měřitel-
nému výsledku zlepšení životního prostředí, 
zdraví zaměstnanců či obyvatel či k význač-
ném přínosu v bezpečnosti práce.  

Pokud se obec, město či jiný subjekt chce 
zúčastnit soutěže, stačí popsat na 1 až 2 stra-
nách textu vlastní přínos ke zdraví a ke zlepše-
ní životního prostředí, jednu konkrétní akci, 
investici či jiné zlepšení ukončené v roce 
2005. Zároveň musí uvést měřitelné přínosy a 
finanční náklady. Termín pro zaslání přihlášek 
je 31. prosinec 2005. Více o soutěži najdete na 
www.blf.cz pod odkazem Aktuality. 

Jak úspěšně čerpat zdroje z EU? je název celostátní konference, kterou společně pořádají Národ-
ní síť Zdravých měst ČR a Ministerstvo pro místní rozvoj ČR. Hlavním tématem bude představení 
dobré praxe v oblasti využívání zdrojů z EU v rámci Společného regionálního operačního progra-
mu, opatření 3.3. a 3.2. Na setkání jsou srdečně zváni především zástupci měst, obcí a regionů, 
nestátních neziskových organizací a všech žadatelů o evropské zdroje.  

Konference se uskuteční 8. prosince 2005 v Praze.  
Potvrzení o účasti na konferenci MMR ČR a NSZM ČR zasílejte elektronickou poštou na adresu: 
pokorna@nszm.cz . Bližší informace ke konferenci získáte na webových stránkách Kanceláře 
NSZM ČR – http://www.nszm.cz/konference nebo na telefonu +420 606 755 372. 

Metoda CM@Risk byla uplatněna například při rekon-
strukci Kongresového centra Praha.                Foto: archív  

http://www.moderniobec.cz
http://www.blf.cz
mailto:pokorna@nszm.cz
http://www.nszm.cz/konference
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Veřejná správa a energetika se mohou rýmovat 
Nerozhodnost státu v otázce limitů těžby uhlí 

se už nyní projevuje ve zpomalení přípravy 
zásadní obnovy a modernizace tepelných elek-
tráren v České republice. Tento názor vyjádřila 
ředitelka Výzkumného ústavu pro hnědé uhlí 
Ing. Marcela Šafářová na konferenci Veřejná 
správa a energetika, která se minulý týden 
uskutečnila v pražském sídle společnosti Pri-
cewaterhouseCoopers ČR.  

Už druhý ročník této 
mezinárodní odborné kon-
ference uspořádala Vysoká 
škola finanční a správní, 
o.p.s., přičemž nad celou 
akcí převzali záštitu ministr 
pro místní rozvoj Mgr. 
Radko Martínek a náměs-
tek pražského primátora 
Mgr. Jan Choděra. 
Ředitelka Šafářová pouká-

zala i na to, že nebude-li  
o limitech těžby rozhodnuto v dohledné době, 
pak do 15 let bude české energetice ročně chy-
bět minimálně 6 miliónů tun hnědého uhlí. 
»Naše závislost na dovážených primárních 
energetických zdrojích, zejména zemním ply-
nu, by se zvýšila mnohem více, než předpoklá-
dá Státní energetická koncepce, a my bychom 
se trvale stali čistým dovozcem elektrické ener-
gie se všemi ekonomickými a sociálními dů-
sledky,« varovala inženýrka Šafářová. 
Ředitel odboru ekologické energetiky Minis-

terstva průmyslu a obchodu Ing. Ladislav 
Pazdera na konferenci uvedl, že po liberalizaci 
energetických trhů se role státu posunula 

z řídící do koncepční a regulační roviny. Od-
stranění přirozených monopolů však podle 
inženýra Pazdery samo o sobě nezajišťuje ide-
ální fungování energetického sektoru. Úlohou 
státu proto je spojení vhodných dlouhodobých 
koncepčních kroků a krátkodobých regulačních 
opatření. Z dalších příspěvků nás zaujala infor-
mace o Územní energetické koncepci Zlínské-

ho kraje, o níž hovořila Ing. 
Miroslava Knotková z od-
boru strategického rozvoje 
krajského úřadu. V rámci 
koncepce v kraji vytvořili 
Energetický informační 
systém, o nějž se mohou 
obce opřít při posuzování 
podnikatelských záměrů, 
které jsou jim předkládány.  
Enfant terrible české veřej-

né správy, starosta Jindři-
chovic pod Smrkem Ing. 

Petr Pávek, přiblížil studii energetické 
soběstačnosti obce, kterou zde postavili na bázi 
využívání obnovitelných zdrojů energie.  

Starosta, který patří k propagátorům těchto 
netradičních zdrojů, však v souvislosti se stále 
rostoucí produkcí biomasy požadoval respekto-
vat rozdílnosti krajiny. Varoval i před pastí, do 
níž by české zemědělství mohlo upadnout, 
pokud by k pěstování biomasy necitlivě při-
stoupilo jako k monokultuře, byť ekonomicky 
velmi zajímavé.                                           ( r š )   

 
O konferenci podrobněji v lednovém čísle 

Moderní obce, které vyjde 5. ledna 2006. 

Jak mohou lidé rozhodovat 
Na úterý 13. prosince chystá Centrum pro 

komunitní práci s dalšími partnery 2. meziná-
rodní fórum o účasti veřejnosti v rozhodování 
veřejné správy. V pražském hotelu ILF mají 
být od 9.30 hod. představeny zajímavé a již 
uskutečněné projekty na toto téma, které se 
přihlásily do letošního ročníku národní soutě-
že O lidech s lidmi – Cena za podporu místní 
demokracie. Realizátoři nejlepších projektů od 
ministra životního prostředí Libora Ambrozka 
převezmou hlavní ceny této soutěže. Součástí 
fóra ovšem budou také tři souběžné worksho-
py: Plánování vnitrobloků, dětských hřišť a 
sportovišť, Plánování veřejného prostranství a 
Využití výzkumu ve veřejné správě. Více in-
formací na www.cpkp.cz/soutez . 

Tendry: Brzy jen elektronicky 
Do roku 2010 by všechny veřejné zakázky 

v Evropě měly být zadávány elektronicky.  
Minulý týden se na tom shodli ministři evrop-
ských zemí, kteří se v Manchesteru ve Velké 
Británii zúčastnili konference Transformace 
veřejných služeb (Transforming Public Servi-
ces). Konference se stala vyvrcholením brit-
ského předsednictví EU a nejdůležitější udá-
lostí tohoto roku pro oblast eGovernmentu. 
ČR na ní zastupovala ministryně informatiky 
Dana Bérová. Objem zboží a služeb nakupo-
vaných státními správami v Evropě představu-
je 15 až  20 % HDP a studie dokazují, že vyu-
žití elektronických nástrojů pro zadávání ve-
řejných zakázek může snížit celkové náklady 
až o 5 %.  

Úplné znění deklarace a další informace na  
http://www.egov2005conference.gov.uk/  . 

Starosta Pávek hovořil i o Energetickém 
informačním centru obce.      Foto: archív 

Titul Solárního mistra ČR obhájila Rusava  
Vyhlášením nejúspěšnějších sídel a zajíma-

vých instalací vyvrcholila letos 22. listopadu 
soutěž obcí a měst o body za využívání energie 
Slunce – Solární liga ČR. Po vzoru Německa, 
kde se rozvíjí pět let, ji organizuje již druhým 
rokem občanské sdružení Liga ekologických 
alternativ (LEA) za podpory Státního fondu 
životního prostředí a některých firem z oboru. 

»Soutěž kromě sídel nejaktivnějších v zavá-
dění solární techniky zviditelňuje v publicitě 
instalace inspirativní po technické i jiné strán-
ce, a to jak termické na přípravu teplé užitkové 
vody a přitápění, tak fotovoltaické, produkující 
ze slunečního záření přímo elektřinu,« vysvět-
luje předseda poroty Solární ligy Karel Mer-
haut z LEA. »Iniciátoři těchto projektů, výrob-
ní i montážní společnosti, aktivní radnice, za-
stupitelé, experti, aktivisté i občané tak mohou 
prostřednictvím této osvětové aktivity snáze 
vstupovat na veřejné jeviště, odkud lze efektiv-
něji vysílat mediální, poradenské, legislativní, 
lobbující a další signály a podněty k posilování 
této energetické alternativy. Přihlašováním 
instalací, jimž se podle stanoveného klíče při-
dělují solární body, přepočítané pak na jednoho 
obyvatele daného sídla, posilují obce a města 
své ekologické renomé, přispívají k očistě 
ovzduší, a tím i k řešení globálních problémů 
ohrožení klimatu.« 

V letošním ročníku Solární ligy soutěžilo 
v šesti kategoriích celkem 386 obcí a měst 
dohromady s téměř 14 tisíci m2 modulů, z čeho 
více než 12 tisíc m2 tvořily teplovodní sluneční 
kolektory, přičemž zbývající plocha patřila 
fotovoltaickým panelům. 

Pomyslný titul Solární mistr ČR v čele sou-
hrnné kategorie pro všechny systémy a všechna 
sídla obhájila obec Rusava ze Zlínského kraje 
díky svým 360 kolektorům o celkové ploše 540 
m2 k ohřevu vody na místním koupališti. Od 
loňského ročníku se pořadí v této kategorii 
nezměnilo ani na druhém místě a suverénně 
patří obci Boží Dar v Karlovarském kraji. Také 
třetí místo zůstalo ve stejných rukou jako loni, 
tedy v jihočeské obci Pístina. Rusava je i mis-
trem v kategorii sídel do 5000 obyvatel a 
v kategorii sídel s termickými systémy. Mezi 
sídly s 5000 až 50 tisíci obyvateli loňského 
vítěze město Litoměřice na poslední chvíli 
předstihl Jindřichův Hradec, přičemž k prven-
ství mu pomohl jeho největší jihočeský systém, 
který tam za pomoci 96 kolektorů o celkové 
ploše 192 m2 ohřívá vodu pro krytý i venkovní 
bazén. Solárním mistrem v kategorii sídel nad 
50 000 obyvatel je Plzeň a v kategorii foto-
voltaiky pak obec Pňovany u Stříbra. 

( r š )  

Více na www.lea.ecn.cz a www.solarniliga.cz 

  
 
 
 
 

Lias Vintířov, LSM, k.s.,  
357 44 Vintířov 

 tel.: 352 324 444, fax: 352 324 499 
 info@liapor.cz , www.liapor.cz 

 

• Vše pro rekonstrukci komunikací 
   zámkové dlažby, obrubníky, příkopové 

tvárnice, palisády, okrasné zdi, další prvky 
pro dotvoření celkového vzhledu veřejného 
prostranství 

• Kompletní thermoakustický zdicí systém 
Liapor 

• Domy na klíč – www.dumjednimtahem.cz 
• Zimní ekologický posyp EKOGRIT 

http://www.moderniobec.cz
http://www.cpkp.cz/soutez
http://www.egov2005conference.gov.uk/
http://www.lea.ecn.cz
http://www.solarniliga.cz
mailto:info@liapor.cz
http://www.liapor.cz
http://www.dumjednimtahem.cz
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Ve středních Čechách nejlépe třídily Čelákovice 
Celkem 856 obcí a měst Středočeského kraje 

zapojených do systému EKO-KOM se zúčast-
nilo soutěže My třídíme nejlépe. Jejím hlavním 
cílem bylo podnítit zájem veřejnosti o správné 
nakládání s odpady a zvýšit počet obyvatel, 
kteří své odpady pravidelně třídí. 

Organizátoři soutěže hodnotili výtěžnost 
odděleného sběru využitelných komunálních 
odpadů – papíru, plastů 
a skla –  v kilogramech 
na obyvatele v prvním 
až třetím čtvrtletí tohoto 
roku. Vítězem v katego-
rii měst nad deset tisíc 
obyvatel se tak staly 
Čelákovice, v kategorii 
obcí od 1000 do 2000 
obyvatel Průhonice, v 
kategorii od 500 do 
1999 obyvatel Čisovice 
a v kategorii do 499 
obyvatel obec Pavlov. 
Vyhlášeny byly i výsledky z vedlejších katego-
rií, které se týkaly jednotlivých komodit – 
sběru papíru, skla a plastů. 

Ceny pro nejlepší obce předali jejich předsta-
vitelům Vilém Žák, náměstek hejtmana Středo-
českého kraje a Martina Vrbová, ředitelka od-
dělení využití odpadů společnosti EKO-KOM. 
Kromě poukazů na odborně turistické zájezdy 
do Rakouska to byly i poukazy na kontejnery a 
symbolické malé keramické popelnice. Čeláko-
vice nevyhrály jen první cenu v kategorii měst 

nad 10 tisíc obyvatel, ale zvítězily i ve sběru 
skla, byly ve své kategorii druhé ve sběru papí-
ru a třetí ve sběru plastů. Jak to děláte, že tak 
dobře sbíráte? zeptali jsme se místostarosty 
Františka Bodláka. 

»Po městě jsme rozmístili hnízda kontejnerů 
na papír, sklo a plasty. Sklo se u nás sbírá peč-
livě, kontejnerů je hodně, lidé si na ně zvykli. 

Problém máme s papí-
rem. Už nejednou se 
stalo, že mládež, která  
v noci odchází z disko-
ték, zapaluje kontejnery 
s papírem. Shořelo jich 
již asi 20,« odpověděl.  
Podle místostarosty se 
městu osvědčuje sběrný 
dvůr, kde všichni obča-
né mohou zdarma ode-
vzdat odpad. Už tři roky 
je jeho součástí třídicí 
linka na umělé hmoty, 

kterou Čelákovice získaly s pomocí dotace 
Ministerstva životního prostředí. Slouží i pro 
města v okolí, tedy pro zhruba 70 tisíc lidí. 
Loni město na lince vydělalo milión korun, 
letos už 2 milióny. »Někteří malí podnikatelé a 
živnostníci však zneužívají toho, že občané 
mohou odevzdat sběr zadarmo, a odpad vozí 
také. Proto je lepší vzít i od podnikatelů plasty 
zadarmo, než aby je vyhodili někam do příko-
pu,« dodal František Bodlák.             

                                                                 ( k ž )  

Podnikatel roku v Praze 7 
Na středu 14. prosince připravuje Městská 

část Praha 7 vyhlášení výsledků soutěže Pod-
nikatel roku 2005 v MČ Praha 7. Zatímco loni 
se  v prvním ročníku soutěžilo pouze ve dvou 
kategoriích – fyzické a právnické osoby – 
letos byla navíc vypsána i kategorie Začínající 
podnikatel. Kategorie právnické osoby je ote-
vřena jak obchodním společnostem, tak ne-
ziskovým organizacím. Soutěž organizuje 
Komise pro podporu podnikání MČ Praha 7, 
která provozuje i web podnikatelů a živnostní-
ků Prahy 7 – www.podnikanipraha7.cz . Spolu 
s vyhlášením výsledků soutěže se uskuteční i 
podnikatelské fórum této městské části. 

Soutěž www škola Kladno  
Statutární město Kladno pod záštitou primá-

tora města Ing. Dana Jiránka vyhlásilo 3. roč-
ník soutěže, kterou chce podpořit žáky a učite-
le základních, středních a vyšších odborných 
škol při tvorbě www stránek. Cílem je zajistit 
rozvoj tvorby, aktualizace webových stránek a 
využití internetu jako důležitého prvku moder-
ní komunikační technologie kladenských škol 
pro potřeby žáků, rodičů i veřejnosti.  

Do soutěže se mohou přihlásit všechny zá-
kladní školy, základní umělecké školy, střední 
a vyšší odborné školy na území města, při-
čemž každá škola přihlašuje jednu svoji ofici-
ální www stránku.  

Podmínky soutěže jsou zveřejněny na webo-
vých stránkách www.mestokladno.cz , uzávěr-
ka příjmu přihlášek je 9. prosince 2005. 

Mikuláš pojede vlakem 
Tradiční jízdy par-
ního vlaku s Miku-
lášem z nádraží 
v Praze-Braníku 
připravily České 
dráhy, a.s. Jízdy se 
uskuteční o víkendu  
3. a 4.  prosince 
vždy od 10.15, 
13.00 a 15.55 hod. 
Trasy všech jízd 
jsou vedeny po 
území metropole, 

přičemž podvečerní jízda má být nejkrásnější. 
Parní vlak totiž poveze cestující noční osvětle-
nou Prahou po trati Pražského semmeringu na 
trase Braník – Krč – Vršovice – Smíchov se-
verní nástupiště – Zličín a zpět do Braníka 
(příjezd v 18.07 hod). Ve všech takto vyprave-
ných vlacích hodné děti dostanou od Mikuláše 
malý dárek, zatímco pro zlobivé má čert při-
praveno uhlí z lokomotivy. Předprodej jízde-
nek s místenkami je zajištěn na nádraží Praha-  
-Braník (tel.: 972 228 853), a to denně od 7 do 
18 hod. Další informace lze získat na interne-
tových stránkách www.parnijizdy.aktualne.cz  , 
kde je i ceník jízdného. 

František Bodlák (vlevo) přebírá cenu od ná-
městka hejtmana Viléma Žáka.    Foto: Karel Žítek 

Na základě ročních zkušeností s realizací 
Společného regionálního operačního programu 
(SROP) se Krajský úřad Středočeského kraje 
rozhodl nechat zpracovat dva průzkumy – 
Zkušenosti žadatelů ve SROP ve Středočeském 
kraji a Povědomí o SROP ve Středočeském 
kraji. 

Výsledky prvního průzkumu, který provedla 
společnost FACTUM Invenio, dokládají, že  
70 % žadatelů hodnotí informace, které získali 
v přípravné fázi, jako velmi nebo spíše dobré. 

Dostupnost Příručky pro žadatele byla hod-
nocena známkou 1,48 a srozumitelnost 2,38. 
Při podání projektu musí žadatelé vyplnit elek-
tronickou žádost ELZA, k jejíž složitosti a 
srozumitelnosti měli dotazovaní nejvíce připo-
mínek. Lépe hodnotili tisk tabulek a formulářů 
z této žádosti a dále jejich uložení na přenosné 
médium. Nejméně obtíží měli žadatelé s pří-
pravou a zpracováním těchto příloh k projekto-
vé žádosti ELZA: doklad o právní subjektivitě, 
územní rozhodnutí, stavební povolení, ohlášení 
drobné stavby a s projektovou dokumentací. 
Mezi nejsrozumitelnější řadili dotazovaní ob-
last spolufinancovaní projektu, archivaci, prin-
cipu partnerství a publicity. Naopak nejméně 

srozumitelné připadaly žadatelům překvapivě 
oblasti indikátorů projektu, monitorovacích 
zpráv a příloh k projektu. Nejvíce obtíží měli 
žadatelé se studií proveditelnosti (složitost, 
komplikovanost), což byl také hlavní důvod 
pro externí zpracování. 

Druhý průzkum zpracovala katedra sociální 
geografie a regionálního rozvoje Přírodovědec-
ké fakulty Univerzity Karlovy v Praze. Více 
než 70 % dotázaných odpovědělo správně na 
otázku »Víte, co je SROP?«, 56 % respondentů 
vědělo, kdo může být oprávněným žadatelem o 
finanční prostředky SROP, a 58,8 % jmenovalo 
správně alespoň jednu oblast, která je v rámci 
SROP podporována. Z informačních zdrojů 
SROP respondenti využívají hlavně internet 
(26,9 %). Mezi webovými stránkami byly nej-
častěji jmenovány www.strukturalni-fondy.cz , 
www.kr-stredocesky.cz a www.mmr.cz . 

Podrobné výsledky obou průzkumů mají být 
zveřejněny na www.kr-stredocesky.cz (web 
kraje). Krajský úřad je využije především ke 
zkvalitnění činnosti Odboru evropské integrace 
a při přípravě Regionálního operačního progra-
mu na období 2007 až 2013.       

                                                                  ( t z )  

ELZA je příliš náročná, tvrdí žadatelé o dotace 
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